
Oświadczenie złożone 

przez senatora Waldemara Sługockiego 

na 36. posiedzeniu Senatu 

w dniu 3 marca 2017 r. 

Oświadczenie skierowane do ministra zdrowia Konstantego Radziwiłła 

Szanowny Panie Ministrze! 

We wrześniu 2016 r. wpłynął projekt ustawy o zmianie ustawy o świadczeniach opieki zdrowotnej finan-

sowanych ze środków publicznych zakładający podział lecznic na szpitale pierwszego, drugiego i trzeciego 

stopnia, onkologiczne, pulmonologiczne i pediatryczne. Środki na szpitale, którym uda się dostać do tzw. 

sieci, przekazywane będą w formie ryczałtu i będą stanowiły około 91% tego, co dziś przeznaczone jest na 

finansowanie leczenia szpitalnego. Reszta rozdzielona zostanie w drodze konkursu. 

Projekt nie zyskał jednak przychylności Naczelnej Rady Lekarskiej, zdaniem której wprowadzenie 

przedmiotowej ustawy doprowadzi do takiej sytuacji, że szpitale będą musiały likwidować oddziały specjali-

styczne, na które środków nie dostały w ryczałcie, lub zgadzać się na dalsze zadłużanie tych oddziałów. 

W rzeczywistości dla pacjentów oznacza to, że po pomoc lekarza specjalisty będzie musiał udać się do odle-

głego szpitala. Doprowadzi to również do pogorszenia jakości usług, ponieważ lekarze zmieniać będą miejsce 

pracy, a co za tym idzie, rozpadną się zespoły medyczne, które przez lata wspólnej pracy miały szansę się 

zgrać oraz zintegrować. 

Szanowny Panie Ministrze, zwracam się z uprzejmą prośbą o zajęcie stanowiska w odniesieniu do poda-

nych informacji oraz odpowiedź na następujące pytania. 

1. Czy kierowany przez Pana resort planuje wprowadzić do projektu ustawy zmiany w oparciu o opinię 

Naczelnej Rady Lekarskiej? 

2. Czy kierowany przez Pana resort planuje podjąć działania zapobiegające samolikwidacji szpitali, któ-

rym nie uda się spełnić kryteriów i dostać się do tzw. sieci? 

Z poważaniem 

Waldemar Sługocki 

 
 


